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DDee  KKaavveellbbooddee 

  
      JJaaaarrggaanngg  3300  nnrr..  33,,  jjuullii//aauugguussttuuss  22001133  
 

In dit blad onder meer: 
 Redactioneel 
 Foto’s van het etentje voor vrijwilligers 
 Gedicht van de maand 
 Culinair genieten en puzzelen 
 Riet en Piet van Woerden worden geïnterviewd 
 Wim Stoelinga ligt zijn standpunten toe 
 Een tuinfeest in beeld! 
 Koffie met tompoes door Jolande Sluyter 
 Secretaris Frank deelt mede vanuit het bestuur 

 
   Het blad voor de leden van Recreatiepark De Schoffel 
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Van de redactie  
 
Kent u het begrip ‘verloren in de tijd’? Zo voelde het toen de weken voor-

bij vlogen. Waar bleef de nieuwe Kavelbode? Regelmatig hoorden we de 

vraag of er iets aan de hand was. Nee hoor, gewoon luiigheid en laksheid! 

Maar nu is de 3e Kavelbode van dit jaar een feit. Weer boordevol weetjes 

die op geen enkele andere manier zo gebonden naar u toekomen. De 

haantjes blijven poseren, dus Wim Mecksenaar kon het niet laten hen te 

fotograferen. Jolande Sluyter mijmert bij een kopje koffie over de buizerd 

en daarom siert deze prachtige roofvogel de voorkant. Die plaats moet hij 

wel delen met Riet en Piet van Woerden die door Frits Benschop zijn geïn-

terviewd. Het heeft lang geduurd voor de temperatuur ons blij maakte, 

maar nu het zover is wil Hetty Coene ons aan de ijsthee hebben. En de 

pracht en de kracht van de zon wordt door Beppy vastgelegd in haar 

gedicht ‘Tuinwandeling’.  

Ook dit jaar was er weer zo’n heerlijke 

barbecue die tot in de kleine uurtjes 

voortduurde. Hoe leden bij romantische 

muziek en het licht – en de warmte – van 

een kampvuur De Schoffel toeklonken 

kunt u lezen in de bijdrage van Hans den 

Ouden. Prachtige foto’s ook die de sfeer – beter nog dan woorden – 

weergeven! Ook foto’s en een kort verslag van het etentje voor de 

vrijwilligers van De Schoffel in mei - als dank voor hun 

inzet. Wij willen u nog wijzen op een site waar u echt heel 

veel wetenswaardigheden (én recepten!) kunt vinden: 

https://www.goedboerenindestad.nl 

Jeffrey Otten (zie hierboven) noemt zichzelf naast Projectmanager bij Kees 

Internet ook stadsboer. Hij verbouwt van alles, houdt kippen en geeft op 

zijn site veel tips. 

Lido Lovink en Theo Bril namen ook dit keer weer de eindredactie op zich. 

https://www.goedboerenindestad.nl/
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‘DIT HUISJE IS EEN BELANGRIJK DEEL VAN ONS LEVEN!’ 

Interview met Piet en Riet van Woerden (kavel 92) 
door Frits Benschop 
 

 
 
Onteigeningsperikelen 
Wie het toegangshek van tuindersvereniging ‘De Schoffel’ passeert kan de 
levensgrote tekst lezen: “We willen niet wijken voor nieuwbouw. Steun 
ons”. Na het lezen kan de gedachte postvatten ‘In deze recessie heeft de 
gemeente vast andere zaken dan nieuwbouw aan het hoofd’. We 
adviseren de bezoeker om na het passeren van het toegangshek niet 
onmiddellijk over de gelezen tekst te gaan piekeren. Immers na 30 meter 
buigt de weg scherp naar links en in een ogenblik van onoplettendheid 
belandt men mogelijk in de berm, of nog erger, in de sloot. Veilig op het 
parkeerterrein aangekomen zou je eerder een  persoon verwachten die 
met het oog op de toekomst, dierbare zaken afvoert dan iemand die 
materialen voor nieuwbouw aanvoert. Tot onze verrassing zien we 
iemand hout vervoeren dat duidelijk bestemd is voor een nieuw huisje. 
We willen niet door onze belangstelling enthousiaste bouwactiviteiten 
onderbreken, wel accepteren we graag de uitnodiging om te zijner tijd de 
voltooide nieuwbouw te bezichtigen. Op een lentedag maken we kennis 
met Piet en Riet van Woerden, de bewoners van het nieuwe buitenver-
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blijf. Het is een gelukstreffer dat we, tussen de buien door, buiten kunnen 
zitten.  
 
Gezondheidszorg 
Het echtpaar woont in Maasland. Alweer 8 jaar geleden werd Piet van 
Woerden de kans geboden om met pensioen te gaan - na 28 jaar in een 
zorginstelling in Vlaardingen gewerkt te hebben, beginnend als admini-
strateur en eindigend als algemeen directeur. Als hij gewild had, kon hij 
nog 2 jaar doorwerken maar na 18 jaar zelfstandigheid zag hij het niet als 
een voordeel om na een fusie naar anderen te moeten luisteren. Piet van 
Woerden noemt zichzelf een ouderwetse directeur. Hij kende alle 180 
bewoners van het tehuis en óók de 170 part- of fulltime medewerkers. 
Zijn werkkamer stond op een centrale plaats, de deur stond open en dage-
lijks werd op een vast tijdstip in de grote zaal nieuws verstrekt. Minder 
mobiele mensen konden op de TV in hun kamer het nieuws volgen. Het 
echtpaar Van Woerden concludeert dat zo’n aanpak alleen mogelijk is met 
werklust, een goed geheugen en steun van het thuisfront. Kennelijk heeft 
de inzet voor de gezondheidszorg inspirerend gewerkt: de kinderen zijn in 
het voetspoor van hun ouders getreden. 
 
Tuinieren 
Iemand die een druk leven achter de rug heeft, is in de schaarse vrije tijd 
vast niet toegekomen om te tuinieren - zo schatten we in. De werke-
lijkheid is anders. Inderdaad was er in de actieve jaren geen tijd om te 
tuinieren. Maar de kennismaking met tuinieren stamt uit eerdere jaren. 
Het gezin Van Woerden, bestaande uit 10 kinderen, was een tuindersgezin 
in het Westland. De leefwereld in het midden van de vorige eeuw was 
totaal anders dan die van nu. Elk gezinslid vond het vanzelfsprekend om 
een bijdrage te leveren aan het bedrijf. Om half vijf in de nacht gingen de 
kinderen sla snijden of tomaten plukken. Om half acht wassen, omkleden 
en naar het kantoor in Rotterdam. Na thuiskeer naar de avondschool en 
de volgende morgen werd de cyclus herhaald. Intense liefde voor tuinie-
ren heeft dat leven niet opgeleverd maar wel is er veel kennis en 
vaardigheid opgedaan.  
Het idee ontstond om eenmaal met pensioen een huisje op de Veluwe te 
kopen. In dezelfde tijd viel het oog op een advertentie: ‘Huisje te koop op 
park ‘De Schoffel’. Het bestaan van het complex was toen al bij het 
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echtpaar Van Woerden bekend en als pluspunt werd gezien dat de leden 
eigenaar van de tuinen zijn. Eigenlijk kwam toen al de gedachte op:  
 
Waarom ver zoeken als het dichtbij te vinden is? 
In 2010 is een bestuurslid dat een kavel te koop aanbood, thuis bezocht.  
De koop ging toen niet door, omdat het huisje te donker was. Later werd 
een signaal opgevangen dat een lid om gezondheidsredenen zijn tuin 
wilde verkopen. Dit aanbod viel wel in de smaak: volop zonlicht en com-
fortabel dicht bij de ingang van het complex. Dit laatste werd vooral als 
een voordeel gezien om weinig te moeten lopen bij het ophalen van 
materialen uit de auto op de parkeerplaats. Op het moment dat serieus 
aan koop gedacht werd, wisten de aspirant-kopers niet van het bestaan 
van de voorzieningen zoals elektriciteit, waterleiding en riolering. Dat was 
een extra stimulans om een kavel te kopen. Piet en Riet van Woerden 
rekenen zich tot de categorie luxe tuinierder, dat wil zeggen een comfor-
tabel  huis op de eerste en een tuin op de tweede plaats.  
 
Een goed huisje is voor ons belangrijk 
“Toen we het huisje in 2011 kochten, liepen er al diverse processen. Het 
huisje had een grondoppervlakte van 12 m2. De bouwvoorschriften van de 
vereniging lieten een maximum van 24 m2 toe, en dat maximum wilden 
we. Het was voor ons spannend of de gemeente Rijswijk, terwijl ze andere 
plannen met de grond hadden, onze bouwplannen zou goedkeuren. Het 
lukte wonderwel. Een compliment voor de inzet van de voorzitter van de 
bouwcommissie, Frits Berends, is hier zeker op zijn plaats. Met de bouw-
vergunning op zak, wachtte een enorme klus. Zonder hulp van anderen 
was het een mislukking geworden. Het begon met het slopen. Hier had ik 
geen inzicht in, ikzelf kwam niet verder dan het uitvoeren van opdrachten.  
De klus van slopen was, dankzij de inzet van 5 vrijwilligers, in 2 dagen 
geklaard. Doordat de betonmolen dicht bij de bouwplaats kon komen 
werd de vloer in 2 uur gestort. Het huisje is in duurzaam grenenhout 
opgetrokken en biedt ons de mogelijkheid om te overleven op 3 kwartier 
fietsen van Maasland. Het huisje heeft een keuken, kachel, douche en  
toilet. Natuurlijk zullen we vechten voor het voortbestaan van het complex 
maar zullen we onverhoopt toch moeten vertrekken, dan heeft het hout 
van het huisje zo’n goede kwaliteit dat het elders een tweede leven kan 
beginnen”. 
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Gebruik je talenten 
Piet van Woerden steekt niet onder stoelen of banken dat hij, ondanks dat 
hij een tuinderszoon is, de supervisie bij het tuinieren aan zijn echtgenote 
overlaat. 
 “Eigenlijk stamt deze benadering uit gedachtegoed meegekregen bij de 
opvoeding, namelijk; woekeren met je talenten, de aarde bebouwen en 
bewaren en je volop inzetten in kerk, staat en maatschappij. Op gebied 
van tuinieren heeft mijn vrouw meer in haar mars dan ik. Met vallen en 
opstaan is geleerd om sla, andijvie, uien, rabarber en kruisbessen te 
kweken. Aanvankelijk waren de slakken en de vogels de beste afnemers.” 
 
Bestuur 
Voor iemand die communicatie zijn leven lang hoog in het vaandel heeft 
gehad, is naar vermogen een bijdrage leveren aan het bestuur van de 
tuindersvereniging een vanzelfsprekende zaak. Toen Piet van Woerden 
gevraagd werd voor een functie stond hij niet te springen, maar uitein-
delijk heeft hij `ja` gezegd. 
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De toekomst 
“Bij deze hardnekkige recessie is het voor ons een geluk bij een ongeluk 
dat de onteigeningsplannen van de gemeente minder urgent zijn. Nu ik in 
het bestuur van de Vereniging zit, wil ik volop meewerken om de gemeen-
te met zoveel leegstand ervan te overtuigen dat onteigening geen 
prioriteit heeft”.  
 

VAN DE SECRETARIS 
door Frank Groote 
 
We hebben de Heer Westmaas - in afwachting van de uitspraak van de 
Raad van State de vraag gesteld of hij schriftelijk zou kunnen verzoeken 
De Schoffel te informeren over de te verwachten definitieve uitspraak?  
Hierop kregen we het volgende antwoord: 
Geachte heer Groote, 
Op een schriftelijk verzoek krijg je een standaard antwoord terug dat het 
onderzoek gesloten is en een definitieve uitspraak zal volgen, dus dat heeft 
geen zin.  Wel heb ik persoonlijk contact opgenomen met een van de 
betrokken ambtenaren. Deze is vervolgens met een van de staatsraden 
gaan praten. 
Er wordt nog overlegd en het is nog niet bekend wanneer definitieve 
uitspraak volgt. Verder kan er niets medegedeeld worden. Wettelijke ter-
mijnen zijn er wel in het kader van de crisis en herstelwet, maar de termijn 
is al een jaar verlopen. Maar ja, hier staan geen sancties op. Na twee jaar 
kunt u aanspraak maken op een kleine tegemoetkoming van ca € 250. 
Kortom er rest niets anders dan rustig af te wachten.  
Geïnteresseerden kan ik wel verwijzen naar de e-mailservice: 
http://www.raadvanstate.nl/uitspraken/e-mail-service-voor-
uitspraken.html 
Indien u daar uw e-mailadres en het zaaknummer invoert, krijgt u op de 
maandag voorafgaande op de uitspraak een mailtje.  
Het nummer van uw zaak is 201112331/1 
  
Indien u nog vragen heeft verneem ik die graag.  
  
Met vriendelijke groet, 
E.D.J. Westmaas LL.B. 

http://www.raadvanstate.nl/uitspraken/e-mail-service-voor-uitspraken.html
http://www.raadvanstate.nl/uitspraken/e-mail-service-voor-uitspraken.html
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In mei jl. hebben we een vergadering gehad met de adviescommissie met 
betrekking tot de contacten met de Gemeente. Vanuit het bestuur zijn 
twee personen aangewezen die de gesprekken met de gemeente gaan 
voeren op het moment dat de RvS uitspraak heeft gedaan. Tijdens deze 
bestuursvergadering is besloten om de twee personen uit het bestuur aan 
te vullen met een persoon uit de adviescommissie om de eventuele 
gesprekken te gaan voeren. Hoofddoel van de vergadering met de 
adviescommissie1 was om een persoon uit hun gelederen te kiezen. 
Unaniem heeft men Wim Stoelinga naar voren geschoven, zodat de groep 
die de gesprekken gaat voeren als de uitspraak van de RvS wordt 
verwacht, zal bestaan uit Mark Roelofs, Wim Stoelinga en Frank Groote. 
Ik kreeg overigens het bericht dat er een extra zitting van de RvS is 
gepland op 3 oktober a.s.. Er is geen opgaaf gedaan waarover de extra 
zitting zal gaan, maar de Heer Westmaas vermoedt dat er nog vragen zijn 
over het exploitatieplan van de gemeente. Er zal uiteraard een vertegen-
woordiger van de verenging bij deze zitting aanwezig zijn, maar het is op 
het moment van schrijven onduidelijk wat we nog kunnen inbrengen. 
Herover zal waarschijnlijk op korte termijn weer overleg worden gepland 
met het bestuur en de adviescommissie. 
Ook is nog niet duidelijk wanneer nu de definitieve uitspraak zal worden 
gedaan in de RvS zaak. 
Inmiddels ligt er ook een eerste herziening van het exploitatieplan en het 
bestemmingplan met betrekking tot Sion-Het Haantje ter inzage bij de 
gemeente. Het bestuur heeft in de afgelopen vergadering besloten om het 
goed door te nemen om te kunnen vaststellen wat er is veranderd en wat 
dat voor consequenties voor het totale plan en De Schoffel zou kunnen 
hebben (wordt vervolgd). 
Verder kan ik melden dat alle terugslagkleppen in de waterleiding 
inmiddels zijn gemonteerd en dat het bestuur verder heeft besloten om 
opnieuw twee invaliden-parkeerplaatsen te creëren vlakbij de ingang van 
De Schoffel. 
 
 

                                            
1 Hans den Ouden, GA van den Bos, Evert Veldman, Frits Berends, Rob te Winkel en Theo 
Kok. 
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CULINAIR GENIETEN 
door Hetty Coene 
 
Zo, na mijn vakantie een recept voor de warme dagen die ongetwijfeld nog 
komen. Een verfrissende ijsthee. 
 
1. Zet een flinke pot sterke thee. 
 
2. Gebruik één theezakje meer dan normaal,want de thee wordt later verdund 
door de ijsblokjes. 
 
3. Voeg naar wens suiker toe. 
 
4. Laat de thee afkoelen tot kamertemperatuur en zet hem daarna in de koelkast. 
 
5. Snij een citroen of sinaasappel in dunne schijfjes en doe deze samen met de 
thee in een grote kan. 
 
6. Serveer met ijsblokjes en verse munt. 
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TUINWANDELING 
door Beppie 

 
 
 
 
 
 
 
 

Bij een blauw roze zonsondergang 
wandelen mijn ogen door mijn tuin. 

Wat gisteren nog bleek was 
kleurt vandaag uitbundig. 

 
Bloemen spreiden hun blaadjes 

en laten zich in het hart kijken door de zon. 
Ze groeien, bloeien en verwelken, 
zij tonen ons hun kwetsbaarheid. 

 
De wind speel zijn spel - 

schudt, plukt en verspreidt een geurig elixer. 
Geniet van dit gegeven 

want het is net als de bloesem van korte duur. 
 

De natuur verandert elke dag, 
leeft en sterft in stilte. 

Een schoonheid die zichtbaar voorbij gaat. 
Heb je het wel gezien? 
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VAN DE TUINCOMMISSIE 
door Cobie Duijndam 

 
Geachte medetuiniers, 
Op 1 juni liepen wij, de vijf leden van de tuincommissie, onze eerste ronde van 
het jaar. We troffen slecht onderhouden paden, zijkanten van de paden en sloot-
kanten aan. Circa tien kavels hadden alles piekfijn in orde. 
Nu, op onze 2e tuinronde van 6 juni, troffen we de omgekeerde situatie aan.  
Alle paden, zijkanten van de paden en slootkanten waren piekfijn in orde - op 
circa 10 kavels na. Een heel ander gezicht dus, waar we blij van werden. 
Op onze ronde van 10 augustus a.s. hopen we dat ook de laatste 10 kavels meer 
hebben gedaan aan het toonbaar houden van de openbare ruimten van ons park. 
Omdat wij niet iedereen kennen, moeten wij het vaak hebben van de brieven-
bussen en het daarop vermelde kavelnummer. Maar… op meerdere kavels is het 
zoeken naar brievenbussen. Misschien wilt u daarin wat verbetering brengen? 
Bij voorbaat dank en een vriendelijke groet van de tuincommissie. 
P.S. met de volgende tuinronde kunt u gerust een keer meelopen! Kijk op het 
bord bij De Schoffel wanneer dit is. 
 

TIJD VOOR EEN KOPJE KOFFIE  
(met een tompoes graag) 
door Jolande Sluyter 
 
Op dit moment is het echt genieten op de tuin en denken wij er nog steeds niet 
aan om te wijken voor de nieuwbouw. De berichten die je hoort, zijn dan ook 
wisselend, zelfs vanuit de gemeente Rijswijk: ‘Jullie blijven voorlopig wel zitten, 
want de recessie is nog lang niet voorbij’. Jaja. Ik zou blij zijn als we die garantie 
zwart op wit konden krijgen. 
Terwijl ik dit schrijf, geniet ik natuurlijk van een kopje koffie en een overheerlijke 
tompoes. 

 Vanuit mijn ooghoek zie ik ineens een buizerd 
bewegingsloos hangen in de lucht. Waar-
schijnlijk op zoek naar een prooi. Dan ineens 
stort hij zich naar beneden en zie ik hem in 
een van de tuinen verderop verdwijnen. Een 
half uur later – ik geniet nog na van mijn 
lekkernij – zie ik hem weer wegvliegen rich-
ting het Elzenburgerbos.  
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Ik weet dat buizerds meestal voorkomen in bosrijke gebieden en weilanden en 
akkers tot hun jachtterrein maken. Nu zie je ze steeds vaker oprukken naar de 
steden, omdat ook van hen hun leefgebied wordt ontnomen. 
De buizerd komt veelal in Europa en kleine gebieden van Azië voor. 
Vaak zitten ze op hun gemak op een boomstam of paal op de uitkijk, om hun 
prooi te begluren. De roep van de buizerd klinkt als een gerekt klagend gemiauw. 
De buizerd is een middelgrote tot grote roofvogel, familie van de havikachtigen 
en overwintert waar hij broedt. 
Hun maaltijden bestaan voornamelijk uit kleine zoogdieren, vogels, aas en 
insecten. Niet dat ik het ooit zelf heb gedaan - maar als je een nest nadert, 
beginnen de buizerds opgewonden en miauwend boven de boomtoppen te 
vliegen om te alarmeren. Dat nest is vaak gebouwd hoog in een boom, in een 
gaffelvormige boomtak of tegen de stam aanleunend. Het nest wordt keer op 
keer gebruikt en steeds weer verbouwd. 
De vrouwtjes leggen meestal medio mei drie tot vier eieren. Deze witachtige 
eieren hebben bruine vlekken en vegen. Hun broedtijd is achtentwintig tot een-
endertig dagen. Het jong dat als eerste uit het ei komt gekropen, heeft de groot-
ste kans te overleven.  Buizerds worden best wel oud, de maximale leeftijd van 
het dier in de vrije natuur is zesentwintig jaar. Het schijnt dat ze in gevangen-
schap zelfs nog ouder kunnen worden. 
Ik ben blij dat het nog steeds een beschermde vogel is want in Europa dreigde de 
soort uit te sterven. Gelukkig zijn ze daardoor momenteel weer in aantal 
gegroeid. 
Wat kan een mens al peinzend over z’n kopje koffie toch veel opdiepen hé? Toch 
doet het me goed dat deze prachtige roofvogel op ons tuinencomplex zijn plekje 
heeft gevonden. En wat jammer - óók voor hem - als er geen Schoffel meer is. 
 



13 

 
Kruiswoordpuzzel 
 

1 
 

 2 3 4  5  6  7 8 9  10 

 
 

 11      12       

13 
 

     14 15   16     

 
 

  17  18    19      

20 
 

          21    

 
 

  22 23  24  25  26     

27 
 

 28    29    30  31   

 
 

 32      33       

34 
 

     35    36 37    

 
 

Horizontaal 
1 dier, okido, 7 matig, 11 snelle voortgang, 12 toetsinstrument, 13 openbaar 
vervoermiddel, 14 ik (Lat.), 16 kloosteroverste, 17 algehele indruk, 20 simpel 
wijsje, 21 stuurrad, 22 opa, 27 groep voorname mensen, 29 papegaai, 30 staat in 
Amerika, 32 te volgen weg, 33 tuinder, 34 scheef, 35 viervoeter, 36 smaad. 

 
 

Verticaal 
1 vermogend, 2 Europeaan, 3 springkever, 4 teugel, 5 rivier in Duitsland, 6 
heldendicht, 7 weinig levendig, 8 ondoordacht, 9 geboden som, 10 brandstof 
opslagplaats, 15 dwaasheid, 18 niet tegen, 19 stop!, 23 groot mens, 24 berggeel, 
25 mep, 26 katoenen stof, 28 Ierse vrijheidsbeweging, 31 vlaktemaat. 
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Schoffelperikelen 
door Hans den Ouden 

 
Toen ik de laatste perikelen schreef - en dat was april 2013 - had ik niet 
gedacht dat ik zoveel zaken met u zou doornemen. Om te beginnen heeft 
onze eend weer onder onze rhododendron zitten broeden. Het resultaat: 
12 kleintjes die - de natuur is hard - echter alweer snel opgegeten werden 
door…? 
 

 
 
Jammer, maar gelukkig zagen we onze eend een tijdje later alweer met 
nieuw kroost zwemmen. Daarvan zijn er nu vier al lekker groot. Af en toe 
komt moeder eend met de kleintjes de kant op om brood te scoren. Ook 
de kikkers kwaken weer in de sloten en het weiland langs De Schoffel zit 
weer vol met zwanen, ganzen, kievieten, scholeksters en hazen. Die zie je 
trouwens op ons terrein ook.  
Het te koude, natte voorjaar is voorbij en inmiddels heeft de zomer zich al 
van zijn beste en heetste kant laten zien. 
De gemeente Rijswijk heeft het bestuur en de overleggroep ook weer 
lekker bezig gehouden. Er kwam een nieuw exploitatieplan bij het door 
ons zo verfoeide bestemmingsplan. Momenteel beraden het bestuur en 
de overleggroep zich over de beslissing of er door ons een zienswijze zal 
worden ingediend.  
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Ook werd bekend dat er op 3 oktober 2013 een tweede hoorzitting bij de 
Raad van State zal plaatsvinden. Onze vertegenwoordiger (Westmaas) en 
Schoffelaars (4 man) die in beroep zijn gegaan tegen het bestemmingsplan 
ontvingen een uitnodiging van de Raad.  
Zeer binnenkort komt het bestuur en de overleggroep bij elkaar om deze 
situatie te bespreken en om te bezien of er nog nieuwe (aanvullende) 
beroepschriften zullen worden ingediend bij de Raad. Uiteraard gaan we 
de hoorzitting weer bijwonen en ons zegje doen. Misschien u ook? De 
zitting is openbaar en heel interessant. 
Wat ook heel verheugend is: er is weer een tuin verkocht ! 
Ik wens, en ik denk dat ik ook namens u spreek de nieuwe eigenaren, de 
derde generatie Wardenaar nog heel veel jaren plezier op hun nieuwe 
tuin toe. 
 

 
 
Op 13 juli jl. was er weer een Schoffelfeest. Hoofddoel van dit feest is een 
gezellig samenzijn van Schoffelaars. De organisatie vergt weinig tijd, want 
iedereen neemt zijn eigen drankjes en eten mee. De organisatie zorgt 
voor hete barbecuevuren en je kunt zelf aan de slag. Het leuke van dit 
feest is dat iedereen ‘van elkaar proeft en drinkt’ en daar zitten verras-
sende lekkernijen bij. Ook werden er spannende partijtjes jeu de boules 
gespeeld. Het was weer een leuk feest en ik hoop dat we deze nog heel 
veel jaren op De Schoffel mogen vieren. 
Ik wens u veel tuinplezier en een mooie zomer toe! 
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Uitspraak van de maand: 
Mensen die hun verdriet willen verdrinken,  

moeten wel beseffen dat verdriet kan zwemmen! 

 
Het gaat beter met de bij! 
door Bas van Sluis en Peter Lagerwij 
 
Eindelijk eens goed nieuws uit de imkerwereld: de bijensterfte neemt af. 
Jarenlang overleefde een kwart van de bijenvolken de winter niet. Nu 
blijkt uit een peiling van de Nederladse Bijenhoudersvereniging (NBV) dat 
de gemiddelde landelijke sterfte met 8% veel lager ligt dan voorgaande 
jaren.  
Om nu van een trendbreuk te spreken, gaat Frank 
Moens van de bijenvereniging wat te snel. ‘Maar 
positief is het wel,’ zegt hij, ‘en hopelijk zet dit 
door!’ Paul van Rooijen van de imkersvereniging 
Den Haag en omstreken is ronduit positief over de 
vooruitzichten voor zijn geliefde bij. ‘Wij hebben nu 
samen zo’n 35 volken. De laatste hebben we geen 
sterfte meer. In 2002-2003 gingen nog alle bijen 
dood, de jaren daarna nog de helft.’ Het grootste 
succes werd volgens Van Rooijen geboekt bij de 
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bestrijding van de varaomijt, een parasiet die bijenvolken veel schade 
toebracht. Om die te bestrijden is met de hulp van de Universiteit van 
Wageningen de juiste aanpak gevonden. Bijen blijken het in de stad beter 
te doen dan op het platteland. Dat komt,’ volgens voorzitter Beinsdorff 
van de NVB, ‘omdat het platteland door verbouwing van gras en snijmaïs 
wel groener wordt, maar de bloemen steeds meer verdwijnen.’ Steeds 
meer gemeenten – waaronder Rijswijk – zien het belang in van tuintjes en 
groene stroken met bloemen. In Rijswijk is dit goed te zien op de Lange 
Kleiweg waar margrieten en wilde bloemen gezaaid zijn in de bermen. Op 
verzoek van GroenLinks worden bermen minder gemaaid. Ook overigens 
om broedende vogels en jong wild te beschermen die gebruikmaken van 
deze stroken.  
De bij mag zich ook verheugen in politieke steun. Op de Landbouw- en 
Visserijraad in Brussel pleitte staatssecretaris Sharon Dijksma  (Economi-
sche Zaken) ervoor om het voor bijen schadelijke 
middel fipronil op maïs te verbieden. Volgens Beins-
dorff staat de chemische industrie echter al klaar om 
dit aan te vechten.  
Particulieren doen ook hun best. Er zijn speciale 
bloemenmengsels te koop die voor de bijen 
uiteindelijk een feestmaaltje opleveren omdat ze er 
veel stuifmeel en nectar uit kunnen halen. Ook 
worden speciale bijenhotels verkocht, stellages met 
allerlei holle takjes en buisjes die mensen in de tuin kunnen zetten zodat 
de dieren een onderdak kunnen vinden. 
 
Bij imkerij De Bijzaak in Yde is zelfs het grootste bijenhotel van Nederland 
in aanbouw. Honderden boomstammen in een omgekeerde L-vorm 
vormen de basis van het gevaarte, dat zo’n 1 meter 80 hoog en zeker 15 
meter breed moet worden. Rond de imkerij vliegen momenteel zo’n 2,2 
miljoen bijen die vooral een plek vinden in de kasten van vader en zoon 
Sluiman van De Bijenzaak. Zoon Klaas Sluiman zegt dat het ‘bijenhotel 
vooral moet dienen als plek voor de wilde, solitair levende bijen’.  
Bezoekers van de Landelijke Open Imkerdag die vrijdag 12 juli jl. 
plaatsvond, hielpen een handje mee bij het bouwen van het bijenhotel. Zij 
boorden gaatjes, knipten bamboe af, bundelden het en staken het tussen 
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de boomstammen. ‘Daar bovenop worden nog dakpannen gelegd en dan 
maar afwachten hoeveel ‘hotelkamers’ er vol komen.’ zegt Sluiman.  
 
Bewerkt artikel overgenomen uit het AD van 16-07-2013 
 

 
Voorbeeld van een bijenhotel 

 

Beloning voor een jaar vrijwilligerswerk 
door Theo Bril 
 
Ook dit jaar weer werden de vele vrijwilligers beloond voor hun inzet. Een 
etentje op donderdag 16 mei bij Wokrestaurant Man’s Garden op de  
Laan van Wateringseveld  70 leverde mooie foto´s op (zie hieronder).  
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Voorzitter Gerard Daamen zette enkele leden extra in het zonnetje tijdens 
een korte toespraak en vervolgens kon men genieten van de heerlijke 
buffetten.  
Tussendoor was er veel informatieuitwisseling over de stand van zaken en 
de activiteiten die men voor De Schoffel verricht. Een goed moment om te 
horen hoeveel - en hoe verschillend – men zich inzet.  
 

 
Het leuke van een buffet waar je zelf eten kunt laten bakken, grillen of 
koken is dat er veel gelopen wordt. En in plaats van zelf veel werk 
verzetten, werden de vrijwilligers nu eens in de watten gelegd door een 
vriendelijke dame die zorgde dat het aan niets ontbrak. Bedenkt u wel dat 
deze vrijwillig(st)ers ongemerkt héél veel werk verzetten voor uw 
vereniging? Een bedankje in deze vorm is dus wel het minste wat het 
bestuur hen aan kan bieden, en dat doen ze namens u. 
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De jaarlijkse BBQ waarbij altijd ook een sportieve activiteit is ingebouwd. 
 

 
 
 
Voor de kinderen is de zandbak de uitgelezen plek om pannekoekjes te bakken! 
 
 

 


